

Definitions of States of Mind

"With the purpose of or Purposely"

"A person acts with the purpose of or purposely in regard to an element in the definition of an offence when his aim is to bring it about."

"Knowingly"

"A person acts knowingly in regard to an element in the definition of an offence when:

- a) he is conscious of it;
- b) he is conscious of the practical certainty of bringing it about; or
- c) he chooses not to be conscious of it by failing to ascertain its existence when there is a reason for doing so."

"Intentionally"

"A person acts intentionally in regard to an element in the definition of an offence, when he acts purposely or knowingly as to it."

"Recklessly"

"A person acts recklessly in regard to an element in the definition of an offence when unreasonably, he accepts or is consciously indifferent to a real risk of bringing it about."

**"Negligently"**

"A person acts negligently in regard to an element in the definition of an offence when by a culpable lack of foresight, he brings it about:

a) not being conscious of the risk of bringing it about; or

b) if conscious of the risk of bringing it about, believing because of insufficient thinking that he would not bring it about.

The lack of foresight is culpable when the person fails to take the care required by the circumstances and his personal situation."

Note: "acts" includes acting by omission.

François Lareau

Définitions des formes de culpabilité

"A dessein ou dans le dessein de"

"Une personne agit à dessein ou dans le dessein de quant à un élément de la définition d'une infraction quand son but est de le produire."

"Sciemment"

"Une personne agit sciemment quant à un élément de la définition d'une infraction quand:

- a) elle est en est consciente;
- b) elle est consciente de la certitude presque certains de le produire; ou
- c) elle décide de ne pas être consciente de cet élément en omettant de constater son existence lorsqu'elle a des motifs de le faire."

"Intentionnellement"

"Une personne agit intentionnellement quant à un élément de la définition d'une infraction quand elle agit à dessein ou sciemment à son égard."

"Par insouciance"

"Une personne agit par insouciance quant à un élément de la définition d'une infraction quand d'une façon déraisonnable, elle accepte qu'un risque réel se produise ou qu'elle est consciemment indifférente que celui-ci se produise."

"Par négligence"

"Une personne agit par négligence quant à un élément de l'infraction quand par une imprévoyance coupable, elle produit cet élément:

- a) inconsciente du risque de le produire; ou
- b) consciente du risque de le produire mais croyant à la légère que ce risque ne se produirait pas."

L'imprévoyance est coupable quand l'auteur n'a pas usé des précautions commandées par les circonstances et par sa situation personnelle."

Note: "agit" inclus agir par omission.

François Lareau